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Tid och plats  27 februari 2024, kl.18:00 - 22:10, ajournering kl. 19:21 -19:33 och kl. 
20:43 - 20:54, i Humlesalen, kulturhuset Möbeln, Tierp 

Paragrafer § 1 - § 20 

Bevis om anslag Anslaget sätts upp: 2024-03-04 Anslaget tas ner: 2024-03-25 

Protokollets förvaringsplats  Kommunhusets arkiv, Centralgatan 7, Tierp 

Utses att justera Erik Kolm och Börje Wennberg 

Beslutande    
 
 

Ledamöter Sara Sjödal (C) 
Yaqub Ahmed (C) 
Lotta Carlberg (C) 
Erik Kolm (C) 
Björn Hellstedt (C) 
Anna Ahlin (C) 
Filip Håkansson (C) 
Lars Lindgren (C) 
Emma Lokander (M) 
Daniel Blomstedt (M), ordförande 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) 
Jessica Tindre Falk (M) 
Kenneth Karlsson (M) 
Peter Hansson (M) 
Carola Fredén (M) 
Elin Åkerlund (KD) 
Peter Zoné (KD), 1:e vice ordf.  
Sara Nordfors (L) 
 
 
 
 
 
 
 
 

Viktoria Söderling (S) 
Jonas Nyberg (S) 
Marie-Louise Rindå (S) 
Benny Larsson (S) 
Linda Friberg (S) 
Matilda Svahn (S) 
Oskar Nilsson (S) 
Bengt-Olov Eriksson (S), 2:e vice ordf. 
Christina Svensson (S) 
Lars-Olof Färnström (S) 
Börje Wennberg (S) 
Margareta Magnusson (S) 
Gunnar Jansson (S) 
Joakim Larsson (SD) 
Klas Jakobsson (SD) 
Maj-Louise Ljungmark (SD) 
Lars-Ola Sandström (SD) 
Simon Brännström (SD) 
Patrik Johansson (SD) 
Bengt Asplund (SD) 
Jan Jansson (SD) 
Agnetha Andersson (V) 
Lisbeth Piatos (V) 
Mio Tastas Viktorsson (TList) 
Elmer Pollack (TList) 
Jenny Lundström (MP) 

 

Beslutande ersättare Emmanuel Nzisabira (V) Andrea Nyberg (S) 
Ulf Andersson (S) 
Katarina Larsson (S) 
Veronica Mattsson (SD 

 
Underskrifter 
 Sekreterare 
 
    Evelina Håkansson 

 
 
 Ordförande 
 
    Daniel Blomstedt 
 
 
 Justerande 
 
    Erik Kolm                                           Börje Wennberg 
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Övriga närvarande  
 
 

Ersättare Bo Larsson (C) 
Mats Wikander (C) 
Sven Lokander (M) 
Jan Salomonsson (M) 
Tomas Lindberg (KD) 
Anne-Louise Palmqvist (L) 
Kristoffer Nordfors (L) 

Per Sangert (S) 
Simon Henriksson (S) 
Inger Andersson (S) 
Martin Mårtensson (S) 
Per Karlsson (SD) 
Tony Eilertsen (SD) §§ 1-18 
Ylva Skiöld (V) 
Per-Olof Flood (TList) 

Tjänstemän och övriga Evelina Håkansson, sekreterare  
Helena Carlsson, kommundirektör 
Johanna Kastenholm, enhetschef Ledningsstöd 
Albin Helander, tekniker  
Torbjörn Hägerström, tekniker  
Dag Tingsgård, revisorernas ordförande §§ 1-10 
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Innehållsförteckning  
 
Paragraf Rubrik Dnr  
 

 
 Upprop   
 
 Val av justerare samt tillkännagivande 

av tid och plats för justering av 
protokollet  

  

 
§ 1 Allmänhetens frågestund KS/2024:22  
 
§ 2 Godkännande av föredragningslistan   
 
§ 3 Redovisning av kommuninvånarnas 

postlåda 
KS/2024:19, 
KS/2023:1041 

 

 
§ 4 Aktuellt från revisionen KS/2024:20  
 
§ 5 Anmälan av motioner KS/2024:24, 

KS/2024:229 
 

 
§ 6 Anmälan av interpellationer KS/2024:25, 

KS/2023:1023, 
KS/2024:222, 
KS/2024:230, 
KS/2024:231, 
KS/2024:232 

 

 
§ 7 Anmälan av frågor KS/2024:26, 

KS/2023:1022 
 

 
§ 8 Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst KS/2023:1046  
 
§ 9 Taxa för service och tjänster i 

anslutning till insatser inom vård och 
omsorg för äldre och personer med 
funktionsnedsättning 

KS/2023:148  

 
§ 10 Taxa för parkeringsavgift på 

parkeringen vid Trollsjön 
KS/2024:59, 
KS/2020:322 

 

 
§ 11 Finanspolicy KS/2024:60  
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§ 12 Rapportering av avtalssamverkan 2023 KS/2024:70, 
KS/2023:119, 
KS/2021:475 

 

 
§ 13 Ändring av tidsplan för inlämning av 

fördjupad förstudie gällande framtida 
skolsituation i Tierps Köping 

KS/2023:909  

 
§ 14 Återrapportering av 

kommunfullmäktiges beslut om 
uppdrag till kommunstyrelsen 2023 

KS/2024:27  

 
§ 15 Redovisning av ej besvarade motioner KS/2024:21  
 
§ 16 Ombudgetering driftbudget 2024 KS/2024:203  
 
§ 17 Valärenden KS/2024:18  
 
§ 18 Inkomna beslut och skrivelser KS/2024:23, 

KS/2023:385, 
KS/2023:1, 
KS/2023:1050, 
KS/2023:1051, 
KS/2023:856, 
KS/2023:1053, 
KS/2024:96, 
KS/2024:208, 
KS/2024:215 

 

 
§ 19 Svar på interpellationer KS/2024:25, 

KS/2023:1023, 
KS/2024:222, 
KS/2024:230, 
KS/2024:231, 
KS/2024:232 

 

 
§ 20 Bordläggning av ärenden   
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§ 1 
Dnr KS/2024:22  

Allmänhetens frågestund 
 
Vid varje kommunfullmäktigesammanträde har allmänheten möjlighet att ställa 
frågor direkt till politikerna. Frågestunden pågår i 30 minuter och alla som vill 
är välkomna att ställa frågor om kommunens verksamheter.  
 
Syftet med allmänhetens frågestund är att skapa en dialog mellan allmänheten 
och de folkvalda politikerna. Genom detta ges kommunmedborgarna möjlighet 
att påverka och väcka opinion. Allmänhetens frågestund ger även 
kommunmedborgarna möjligheten att bättre ta tillvara sina demokratiska 
rättigheter.  
 
Tre frågor ställdes under sammanträdet. Frågorna berörde utbyggnaden av 
äldreboenden, Unkan och kollektivtrafiken samt kompletteringstrafiken i Tierps 
kommun. Frågorna besvarades av ordförande i utskottet arbete och omsorg, 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M), och kommunstyrelsens ordförande, Sara 
Sjödal (C).  
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§ 2 

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna föredragningslistan.  
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§ 3 
Dnr KS/2024:19, KS/2023:1041  

Redovisning av kommuninvånarnas postlåda 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna redovisningen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag inkomna till den digitala postlådan på kommunens hemsida och 
förslag som lämnats i Demokratierp-brevlådorna på kommunens bibliotek 
hanteras av verksamheterna och det är en tjänsteperson som svarar på 
förslagen. Förslagen och svaren redovisas i kommunfullmäktige. 
 
Följande förslag och svar redovisas: 
Dnr KS/2023:1041 Postlådan - Graffitivägg i Karlholmsbruk 
Förslag: En laglig graffitivägg i Karlholmsbruk, helst en väldigt lång vägg. 
Svar: Tack för ditt förslag om graffitivägg i Karlholm. Kultur och fritid ska 
undersöka om det är möjligt och återkomma med ett utförligare svar. 
 
Dnr KS/2024:66 Postlådan - Förslag från elever i åk 5 Vendels skola 
Förslag: Elever kommer med förslag på maträtter som dom önskar ha oftare 
på matsedeln.  
Svar: Bra mat i skolan är ju den mat som är både varierad och näringsrik, 
för att ni ska kunna få den energin som ni behöver för både skola och att 
kroppen ska orka växa. 
 
Förslag: Elever vill ha is på hockeyrinken eller ta bort den helt och gör 
fotbollsplan eller klätterställningar.  
Svar: Att sätta igång rinken som inte har varit i drift på länge innebär 
ganska stora kostnader för att få den säker igen. Frågan är ställd till Tierps 
kommun fastigheter AB angående varför den är urtagen i drift och svar 
väntas därifrån. 
 
Förslag: Eleverna önskar mer lekmaterial på skolgården såsom spadar och 
fotbollar. 
Svar: Skolan får pengar varje år till skol- och lekmaterial. Som rektor för 
skolan kommer jag att be lärarna köpa in fler fotbollar. 
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Förslag: Eleverna önskar byta ut lektioner till mer idrott. 
Svar: Timplanen styr hur många minuter varje ämne ska vara och är 
bestämd av skolverket. 
 
Förslag: Elever vill ha sovmorgon på måndagar. 
Svar: Sovmornar innebär att ni behöver sluta senare, det blir svårt för att 
busstiderna är anpassade efter många skolor. Vi på skolan kan diskutera och 
se om det är möjligt i framtiden. 
 
Förslag: Ta bort trädet som ligger ner i vår pulkabacke.  
Svar: Rektor ska undersöka hur de ska göra med trädet som ligger ner. 
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§ 4 
Dnr KS/2024:20  

Aktuellt från revisionen 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Revisorernas ordförande, Dag Tingsgård, redogör för aktuell information 
från revisionen. Följande revisionsrapporter redovisas:  

- Granskning av hemtjänsten 
- Granskning av implementeringen av barnkonventionen  
- Fördjupad granskning av kommunstyrelsens egen verksamhet 

 
Kommunen har fem revisorer varav tre representerar oppositionen. Enligt 
12 kap. 1 § kommunallag (KL 2017:725) är revisionens uppgift att årligen 
granska all verksamhet som bedrivs inom nämndernas eller 
fullmäktigeberedningarnas verksamhetsområden. Revisorerna prövar om 
verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, om räkenskaperna är rättvisande och om den interna 
kontrollen som görs inom nämnderna är tillräcklig. Revisorerna ska också 
bedöma om resultaten i den delårsrapport som enligt 11 kap. 16 § (KL) ska 
behandlas av fullmäktige och årsredovisningen är förenliga med de mål 
fullmäktige beslutat. I sin granskning biträds revisorerna av sakkunniga 
som ska ha den insikt och erfarenhet av kommunal verksamhet som behövs 
för att kunna fullgöra uppdraget. 
 
Yttrande 
Jenny Lundström (MP) yttrar sig.  
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§ 5 
Dnr KS/2024:24, KS/2024:229  

Anmälan av motioner 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att överlämna den inlämnade motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande motioner har lämnats in: 

- Bygg en gång- och cykelväg utmed Maskinvägen, Benny Larsson 
(S), dnr. KS/2024:229 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut 
• Inlämnade motioner 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunstyrelsen  
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§ 6 
Dnr KS/2024:25, KS/2023:1023, KS/2024:222, KS/2024:230, KS/2024:231, KS/2024:232  

Anmälan av interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att de inlämnade interpellationerna får ställas. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellationer har lämnats in: 

- Knarkhandel på Möbeln, Joakim Larsson (SD), dnr. KS/2023:1023 
- Naturskolan, Jenny Lundström (MP), dnr. KS/2024:222 
- Budgetprocessen, Viktoria Söderling (S), dnr. KS/2024:230 
- Förskolan Gullvivan, Matilda Svahn (S), dnr KS/2024:231 
- Majblomman, Viktoria Söderling (S), dnr KS/2024:232 

 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inlämnade interpellationer 
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§ 7 
Dnr KS/2024:26, KS/2023:1022  

Anmälan av frågor 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att den inlämnade frågan får ställas.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande frågor har lämnats in:  

- Arbetet med återvandring, Joakim Larsson (SD), dnr. KS/2023:1022 
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inlämnad fråga 
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§ 8 
Dnr KS/2023:1046  

Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att ärendet återremitteras för att anpassas till den nyligen reviderade 
taxemodellen i länets kollektivtrafik. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Verksamheten har tagit fram ett förslag till revidering av färdtjänsttaxan. 
Under rubrikerna finns förändringsförslagen.  
 
Höjning av minimibelopp och egenavgift 
Enligt 10 § lag om färdtjänst har kommunen rätt att ta ut en avgift för 
färdtjänsten. Enligt 11 § lag om färdtjänst ska denna avgift vara skälig och 
får inte överstiga tillståndsgivarens självkostnader.  
 
Avgifter för färdtjänst varierar mellan landets kommuner. Utgångspunkt för 
prissättning kan vara: 

 
- Den funktionshindrade saknar valmöjlighet och utifrån rättvise- 

och jämlikhetssynpunkt ska avgiften för färdtjänst vara densamma 
som för kollektivtrafiken. 

- Funktionshindret kan medföra att behovet av färdmedel varierar 
över tid. 

 
För att ge ett incitament att använda kollektiva färdmedel när personen 
klarar detta, bör det vara en skillnad mellan avgift för färdtjänst och avgift 
för kollektivtrafiken. 

 
- Färdtjänsten ger en högre servicenivå i och med att den erbjuder en 

transport från dörr till dörr och att utifrån detta kan avgifterna 
skiljas åt. 

- Avgiften bör spegla samhällets kostnader för att tillhandahålla 
transporten, vilket motiverar en högre avgift för färdtjänsten. 
Mellan kommunerna skiljer det sig även hur egenavgiften 
beräknas. 
 

Avgifterna ska grunda sig på kollektivtrafiken taxor. Verksamhetens förslag 
är att höja minimiavgiften som idag är på 33 kr till 50 kr samt att genomföra 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-02-27 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

14 
 

en höjning av egenavgiften till 30 % av taxameterbeloppet jämfört med 25% 
sedan tidigare. 25% procent av taxameterbeloppet har varit den samma i 
kommunen sedan 2005. Trots att man kan se att kostnaderna i 
kollektivtrafiken har ökat med 40% bara mellan åren 2008 och 2017 i 
jämförelse med Taxiindex som ökat med 15 procent mellan 2013 och 2022.  
 
Kommunen ingick i ett nytt avtal kring samhällsbetalda resor under 2022 
som började gälla från 2022-07-01. Detta har inneburit en ökad kostnad för 
kommunen. Det nya avtalet innebär att resor i taxibil och i specialfordon 
kostar 1 % och 5 % mer per km samt att framkörningsavgiften för taxibil 
och specialfordon har ökat med 26% respektive 25%.  
 
Bomkörning 
Bomkörning, alltså att resan avbokas försent eller uteblir har tidigare kostat 
den färdtjänstberättigade 150 kr  samt 50 kr i faktureringsavgift. Enligt det 
nya förslaget ska detta regleras mellan den färdtjänstberättigade och 
leverantören.  
 
Beslutsmotivering 
Taxan säkerställer att avgift tas ut i enlighet med gällande lagstiftning och 
skälig nivå.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet har en viss påverkan på de barn och unga som är berättigade till 
färdtjänst, vilket är en mindre andel av alla färdtjänstberättigade. Genom att 
beslutet innebär en höjning av taxan kan det påverka barn och unga negativt 
då det blir en ökad kostnad. Några särskilda aktiviteter har inte genomförts 
för att särskilt lyfta barn och ungas synpunkter kring det nya förslaget.  
 
Mål och uppdrag 
Verksamheten har fått i uppdrag av Kommunstyrelsen att se över de taxor 
och avgifter som tas ut. Därav har ett förlag till revidering tagits fram 
gällande färdtjänsttaxan.  
 
Beslutet bidrar till delmål 16.2 kommunens verksamheter ska vara effektiva, 
transparanta och rättssäkra. Tydliga riktlinjer bidrar till effektiv verksamhet 
och rättssäkerhet i handläggning. Transparens genom att riktlinjer och taxa 
är tillgängligt för invånare genom att de finns tillgängliga på kommunens 
hemsida.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Kommunen står med ökade kostnader för färdtjänst efter ett nytt avtal slutits 
med leverantör under sommaren 2022. Det har skett en ökad prisutveckling 
för leverantören utifrån ökade drivmedelspriser. Taxi har fått en 
indexhöjning med 14% mellan åren 2020 och 2023.  
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Verksamheten har även sett över prisutvecklingen gällande kollektivtrafiken 
och i en rapport från Transportstyrelsen  Transportmarknaden i siffror 
20171. Där kan man utläsa att prisindex för den regionala kollektivtrafiken i 
hela landet har ökat med 40% mellan åren 2008-2017. För att beräkna den 
nya egenavgiften har vi även jämfört med konsumentprisindex (prisökning i 
snitt på alla varor och tjänster). Konsumentprisindex (KPI) mäter den 
genomsnittliga prisutvecklingen för hela den privata inhemska 
konsumtionen, de priser konsumenten faktiskt betalar. KPI är det vanliga 
måttet för kompensations- och inflationsberäkningar i Sverige. Nedan finns 
statistik kring prisutvecklingen för drivmedelspriser samt lokaltrafik sedan 
2000.  
 
Statistiken visar att drivmedel har ökat med 76% (bensin) och 100% (diesel) 
men ändå kan inte prisutvecklingen på drivmedel mäta sig med den som 
skett inom lokaltrafiken i Sverige där enkelbiljetter och månadskort från de 
största aktörerna har stigit med 139 procent sedan år 2020.2 

 
Taxiindex har ökat med ca 15% sedan mellan 2013 och 2022. 3Tierps 
kommun har inte justerat procentsatsen av taxameterbeloppet för 
färdtjänsten sedan 2005 trots att kollektivtrafikens kostnader ökat 
procentuellt mer än taxikostnaderna för perioden.  
 
Genom att höja egenavgiften med ett minimibelopp på 50 kr och 30% av 
taxameterbeloppet innebär minskade kostnader för kommunen med ca 250 tkr 
per år.  
 
Synpunkter från Pensionärsrådet samt Rådet för 
funktionshinderfrågor via enskilda organisationer 

                                                 
1 
https://www.transportstyrelsen.se/globalassets/global/publikationer/vag/transportmarknade
n-i-siffror-2017-version-03.pdf 2018-01-10 
2 Biljetter i lokaltrafiken har stigit mer i pris än bensin under 2000-talet (scb.se) 
3 branschlaget-2023.pdf (taxiforbundet.se) 

https://www.transportstyrelsen.se/globalassets/global/publikationer/vag/transportmarknaden-i-siffror-2017-version-03.pdf
https://www.transportstyrelsen.se/globalassets/global/publikationer/vag/transportmarknaden-i-siffror-2017-version-03.pdf
https://www.scb.se/hitta-statistik/redaktionellt/biljetter-i-lokaltrafiken-har-stigit-mer-i-pris-an-bensin-under-2000-talet/
https://www.taxiforbundet.se/wp-content/uploads/2023/05/branschlaget-2023.pdf
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Efter inkomna remissvar har synpunkterna beaktats. Svar nedan: 
 Riktlinjernas användarvänlighet- Riktlinjerna är inte riktade till 

medborgarna utan är ett tjänstemannadokument därav har 
kommunen framtagna broschyrer och informationsmaterial gällande 
exempelvis färdtjänst, riksfärdtjänst samt avgifter.  

 KPR önskar att prisexempel preciseras i dokumentet- I 
taxadokumentet ska prisexempel inte finnas med då det är ett 
tjänstemannadokument däremot kommer detta förtydligas i 
broschyren för färdtjänst.  

 Synskadades riksförbund samt Funktionsrätt anser inte att 
minimibeloppet för resor ska höjas över UL:S taxa för enkelresor- 
Färdtjänst är en ökad servicenivå och därför har kommuner rätt att ta 
ut ett högre minimibelopp enligt förslaget.  

 Vidare anser Synskadades riksförbund samt Funktionsrätt att 
procentsatsen inte ska höjas över inflationen- förslaget om höjning 
av procentsatsen är presenterad ovan då kommunen inte har justerat 
denna sedan 2005. Se tabellen ovan där lokaltrafikskostnaderna har 
ökat betydligt mer än bensin och dieselpriserna trots att dessa har 
ökat markant de senaste åren.  

 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att vidhålla 25% av taxameterbeloppet och inte 
höja till 30%, 
 
att införa ett tak så att en enkelresa inte kan kosta mer än 120 kr, samt  
 
att införa ett tak på riksfärdtjänst så att resan inte kostar mer än 700 kr.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att vidhålla det gamla minibeloppet på 
33 kr.  
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att en resegaranti som motsvarar den som 
finns för färdtjänstresenärer i Uppsala inkluderas i taxan, samt  
 
att avgift för bomkörning ska vara reglerat i taxan.  
 
Börje Wennberg (S) yrkar att ärendet återremitteras för att anpassas till den 
nyligen reviderade taxemodellen i länets kollektivtrafik. 
 
Bifall 
Mio Tastas Viktorsson (TList), Jenny Lundström (MP) och Lisbeth Piatos 
(V) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) yrkande.  
 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
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Mio Tastas Viktorsson (TList), Jenny Lundström (MP) och Lisbeth Piatos 
(V) yrkar bifall till Börje Wennbergs (S) återremissyrkande.  
 
Avslag 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar avslag till Viktoria Söderlings (S), 
Mio Tastas Viktorssons (TList), Jenny Lundströms (MP) och Börje 
Wennbergs (S) samtliga yrkanden.  
 
Yttrande   
Sara Nordfors (L) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Börje Wennbergs (S) 
återremissyrkande yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla yrkandet.  
 
Emma Lokander (M) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla Börje Wennbergs (S) återremissyrkande röstar 
ja 

 Den som vill avslå yrkandet röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att bifalla yrkandet 
och återremittera ärendet genom minoritetsåterremiss  
(Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 22 röster 
Nej – 27 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 41/2024 
• Beslut utskottet arbete och omsorg § 4/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst 
• Prisexempel – Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst  

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Områdeschef Bistånd  



Kommunfullmäktige 27 februari 2024 – Redogörelse för individuella röster 
under omröstning  
 
§ 8 – Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst 
 

- Den som vill bifalla Börje Wennbergs (S) återremissyrkande röstar ja 
- Den som vill avslå yrkandet röstar nej 

 
Resultat 
Ja 22 
Nej 27 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
1 Viktoria Söderling (S) Ja 
2 Jonas Nyberg (S) Ja 
3 Marie-Louise Rindå (S) Ja 
4 Benny Larsson (S) Ja 
5 Linda Friberg (S) Ja 
7 Matilda Svahn (S) Ja 
8 Oskar Nilsson (S) Ja 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Ja 
11 Christina Svensson (S) Ja 
12 Lars-Olof Färnström (S) Ja 
14 Börje Wennberg (S) Ja 
15 Margareta Magnusson (S) Ja 
16 Gunnar Jansson (S) Ja 
42 Agnetha Andersson (V) Ja 
43 Lisbeth Piatos (V) Ja 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Ja 
47 Elmer Pollack (TList) Ja 
48 Jenny Lundström (MP) Ja 
202 Andrea Nyberg (S) Ja 
203 Ulf Andersson (S) Ja 
204 Katarina Larsson (S) Ja 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Ja 
17 Joakim Larsson (SD) Nej 
18 Klas Jakobsson (SD) Nej 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Nej 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Nej 
21 Simon Brännström (SD) Nej 
22 Patrik Johansson (SD) Nej 
24 Bengt Asplund (SD) Nej 
25 Jan Jansson (SD) Nej 
26 Sara Sjödal (C) Nej 
27 Yaqub Ahmed (C) Nej 
28 Lotta Carlberg (C) Nej 
29 Erik Kolm (C) Nej 
30 Björn Hellstedt (C) Nej 
31 Anna Ahlin (C) Nej 



32 Filip Håkansson (C) Nej 
33 Lars Lindgren (C) Nej 
34 Emma Lokander (M) Nej 
35 Daniel Blomstedt (M) Nej 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Nej 
37 Jessica Tindre Falk (M) Nej 
38 Kenneth Karlsson (M) Nej 
39 Peter Hansson (M) Nej 
40 Carola Fredén (M) Nej 
44 Elin Åkerlund (KD) Nej 
45 Peter Zoné (KD) Nej 
49 Sara Nordfors (L) Nej 
209 Veronica Mattsson (SD) Nej 
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§ 9 
Dnr KS/2023:148  

Taxa för service och tjänster i anslutning till insatser inom vård 
och omsorg för äldre och personer med funktionsnedsättning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa taxa för service och tjänster i anslutning till insatser inom vård 
och omsorg för äldre och personer med funktionsnedsättning att gälla från 
och med 2024-02-27 och till och med 2028-12-31, samt 
  
att upphäva tidigare beslut gällande principer för taxa inom området  
KS/2022:414. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Den nu gällande taxan för avgifter för insatser enligt socialtjänstlagen, 
hälso- och sjukvårdslagen och LSS (Lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade) antogs av kommunfullmäktige 2022 och en översyn görs 
i samband med att riktlinjen för avgifter inom området föreslås revideras. 
Taxan justeras årligen efter index.  
Förändring, tillägg och förtydliganden har gjorts inom områdena: 

 Korttidslån säng och lyft, vid tillfälligt besök/behov max tre 
månader (föreslås tas bort). 

 Korttidslån övriga hjälpmedel vid tillfälligt besök/behov max tre 
månader, ändring av avgift.  

 Portabel ramp, läggs till.  
 För resa med kommunens bilar ska avgift motsvara kommunens 

interna milkostnad. För år 2022 är kostnaden 55 kronor per mil 
inklusive moms. Tas bort.  

 Införa samma avgift på alla tre insatserna: 
-kommunal hälso- och sjukvård från sjuksköterska, arbetsterapeut 
och fysioterapeut  
-person ej inskriven i kommunala hemsjukvården, besöksavgift inkl. 
digitalt möte och intygsskrivning samt 
- person ej inskriven i kommunal hemsjukvård, 
förskrivning/utprovning av hjälpmedel inkl. ett uppföljningsbesök. 
Anledning: tre olika summor gör hanteringen otydlig och intäkter 
uteblir.   
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Beslutsmotivering 
Syftet med att se över avgifternas nivå och utformning är att skapa tydlighet 
gentemot medborgarna samt säkerställa en skälig nivå för både kommunen 
och brukaren.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Revideringen av denna taxa ger ingen avgörande förändring för barn och 
unga vad gäller deras rättigheter. Barnets bästa har beaktats och ny taxa för 
avgifter har inte någon negativ inverkan på barn och unga.  
 
Mål och uppdrag 

- Beslutet bidrar till delmål 16.2 kommunens verksamheter ska vara 
effektiva, transparanta och rättssäkra. Tydliga riktlinjer bidrar till 
effektiv verksamhet och rättssäkerhet i handläggning. Transparens 
genom att riktlinjer och taxa är tillgängligt för invånare genom att de 
finns tillgängliga på kommunens hemsida.  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Bedömningen är att beslutet inte kommer i någon större utsträckning få 
ekonomiska konsekvenser. Det är svårt att göra en bedömning på förhand då 
den avgift kommunen kan ta ut påverkas av olika faktorer så som nationellt 
beslutad maxtaxa och brukarens individuella avgiftsutrymme. Det går 
därmed inte att göra en generell beräkning hur förändringar i taxan påverkar 
kommunen, då varje avgiftsbeslut beräknas individuellt. Avgiftsutrymmet 
visar hur mycket som kan tas ut i avgift av brukaren så att brukaren har 
pengar kvar för nödvändiga levnadsomkostnader, så kallat minimi-belopp. 
Brukarens avgiftsutrymme beräknas genom att brukarens minimibelopp och 
bostadskostnad avräknas från brukarens nettoinkomster. Om 
avgiftsutrymmet är högre än högkostnadsskyddet tas maxtaxa ut. Om 
brukarens avgiftsutrymme är negativt tas ingen avgift ut. 
 
Synpunkter från Pensionärsrådet samt Rådet för 
funktionshinderfrågor 
Efter inkomna remissvar har synpunkterna beaktats. Svar nedan: 

 Riktlinjernas användarvänlighet- Riktlinjerna är inte riktade till 
medborgarna utan är ett tjänstemannadokument därav har 
kommunen framtagna broschyrer och informationsmaterial gällande 
exempelvis färdtjänst, riksfärdtjänst samt avgifter.  

 KPR lyfter fram att 2024 siffror saknas- I taxadokumentet som 
Råden fick till sig hade inte uppgifter från Socialstyrelsen kommit 
för 2024 detta är med i denna version. 

 KPR lyfter även att det saknas uppgifter om den årliga 
självkostnadsberäkningen för hemtjänst och måltider- uppgifter om 
den årliga den årliga kostnadsberäkningen finns inte offentligt utan  
tas ut i ekonomisystemet. För hemtjänst blir det mellanskillnaden 
mellan verksamheternas kostnader och brukarnas avgifter. För 
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måltiderna måste man se hela kedjan från beställning av matlådan, 
utkörning, värma lådan, sammantaget blir det en tid satt som blir en 
kostnad. 

 KPR vill få förtydliganden med exempel kring maxtaxan- detta är 
något som inte ska vara med i taxadokumentet utan är något som 
exemplifieras i broschyr för avgifter.  

 Övriga föreningar har avstått från att svara på remissen.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 42/2024 
• Beslut utskottet arbete och omsorg § 6/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Taxa för service och tjänster anslutning till insatser inom vård och 

omsorg för äldre och personer med funktionsnedsättning. 
 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg, VoO 
• Områdeschef Bistånd, VoO 
• Områdeschef Funktionshindradeomsorgen, VoO 
• Områdeschef Äldreomsorgen, VoO 
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§ 10 
Dnr KS/2024:59, KS/2020:322  

Taxa för parkeringsavgift på parkeringen vid Trollsjön 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att anta Taxa för parkeringsavgift på parkeringen vid Trollsjön, samt 
  
att taxan ska gälla från och med 1 maj 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Trollsjön är ett populärt besöksmål i Tierp framför allt under 
sommarperioden. Då det saknas närliggande kollektivtrafik samt gång- och 
cykelväg åker majoriteten av besökarna med bil till platsen och detta har 
medfört oordning gällande parkeringar. Räddningstjänst har haft problem att 
ta sig till platsen på grund av felparkerade bilar vilket medfört att 
kommunen inför säsongen 2023 infört parkeringsförbud på tillfartsvägen 
samt anlitat ett säkerhetsföretag som patrullerat området. Allvarliga 
konsekvenser kan uppstå när bilar parkerar så att framkomligheten för 
räddningsfordon, som exempelvis ambulansen, påverkas. En parkeringstaxa 
under sommarmånaderna skulle avhjälpa problematiken då ett 
parkeringsbolag löpande kan se hur den aktuella parkeringsbeläggningen ser 
ut samt utföra övervakning för att få felparkerade bilar bötfällda. Vidare så 
är Trollsjön dessvärre ett tillhåll för ungdomar främst på för- och 
eftersäsong. Skadegörelser har skett genom åren med exempelvis nedbrunna 
toaletter, sönderslagna bryggor, grillplatser vilket kostat en hel del 
skattepengar att återställa inför varje badsäsong. 
 
Beslutsmotivering 
Införandet av en parkeringsavgift på parkeringsytan vid Trollsjön kan bidra 
till att minska antalet felparkerade bilar som skapar risk för annan eller är 
hinder för tredje part. Förbättrad framkomlighet för räddningstjänst och 
leder till ökad säkerhet. Intäkten från avgiften kan gå till att utveckla 
området samt täcka de kostnader kommunen har för att återställa platsen vid 
eventuell skadegörelse. En parkeringsavgift underlättar också för det 
säkerhetsföretag kommunen anlitar då de elektroniskt kan se beläggningen 
på parkeringen och på så vis veta om när det börjar bli dags för en rond.  
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Barnrättskonsekvenser 
Trollsjön är en plats som besöks av många barn och unga. Förbättrad 
framkomlighet för räddningstjänsten leder till en ökad säkerhet om en 
olycka skulle ske på platsen.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
De ekonomiska konsekvenserna blir att Tierps kommun får intäkter genom 
parkeringsavgifter. Inga kostnader tillkommer för kommunen genom 
anlitandet av ett säkerhetsföretag då deras arvode baseras på 
felparkeringsavgifter.  
 
Yttrande 
Klas Jakobsson (SD) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 43/2024 
• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 19/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Taxa för parkeringsavgift på parkeringen vid Trollsjön 
• Taxa för felparkeringsavgift  

 
Beslutet skickas till 

• Samhällsplanerare  
• Markförvaltare 
• Chef Tillväxt och samhällsbyggnad 
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§ 11 
Dnr KS/2024:60  

Finanspolicy 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att ärendet återremitteras med motivering att analysera finanspolicyns 
förenlighet med Agenda 2030 utifrån det som framkommit i 
fullmäktigedebatten.  
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
En revidering är gjord av finanspolicyn främst med anledning av att 
kommunen numera bedriver en aktiv kapitalförvaltning. Kapitlen 4 – 6 är 
helt nya kapitel kring kapitalförvaltningen. Alla förändringar är 
gulmarkerade och det som ska tas bort är överstruket. 
 
Beslutsmotivering 
För att få en aktuell och adekvat policy kring kapitalförvaltningen så 
behöver policyn uppdateras. I övrigt så har förtydliganden gjort i övriga 
delar. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet.  
 
Mål och uppdrag 
Här anges vilket eller vilka delmål som beslutet bidrar till att uppfylla på 
sikt. Om beslutet också, eller endast, berör ett särskilt uppdrag i budgeten 
skriver du det. 
 
Två exempel:  

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Denna policy har ingen negativ påverkan på kommunens resultat. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Sara Sjödal yrkar att ”undantaget svensk försvarsindustri” läggs till i kapitel 
4.1, tredje stycket.  
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att andra stycket i avsnitt 4.1 Hållbarhet i 
förvaltning ändras till: 
Kommunens finansiella placeringar är ett av kommunens viktigaste verktyg 
för att bidra till att målsättningarna i Agenda 2030 och FN:s Parisavtal. 
Placeringarna ska användas som ett aktivt verktyg för att förverkliga såväl 
de kommunala målen som hela Agenda 2030 & Parisavtalet. Kommunen får 
enbart placera kapital och investera i företag och organisationer som kan 
påvisa att deras verksamhet bidrar till att positiva förändringar för de målen. 
Samtidigt ska internationella normer för mänskliga rättigheter, arbete och 
miljö, vilka är formulerade i FN-konventioner och traktater som humanitär 
rätt, folkrätt, miljölagstiftning eller motsvarande komma att beaktas, samt 
 
att skrivning på sid 10 om Gröna lån förtydligas:  
Gröna lån. Detta är lån till investeringar som gör positiv skillnad för miljön, 
t.ex. investeringar som främjar övergången till lägre koldioxidutsläpp och en 
klimattålig tillväxt eller minskar klimatpåverkan genom förnybara 
energikällor och energieffektiviseringar   
 
Emma Lokander (M) yrkar att Kommuninvests skrivning gällande Gröna 
lån ska tillämpas i Finanspolicyn, ” Kommunsektorn står för en stor del av 
de investeringar som behöver göras för att ställa om samhället i en hållbar 
riktning. 
 
Väljer ni Gröna lån för att finansiera hållbara investeringar kommer 
pengarna från placerare som vill att deras förvaltade medel ska göra skillnad 
för miljön. 
 
Det är ett utmärkt verktyg för att uppmärksamma och driva på miljöarbetet 
och underlätta samarbete mellan ekonomi- och miljöspecialister.” 
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att ärendet återremitteras med motivering att 
analysera finanspolicyns förenlighet med Agenda 2030. 
 
Bifall 
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Joakim Larsson (SD), Emma Lokander (M), Elin Åkerlund (KD) och Mio 
Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till Sara Sjödals yrkande (S).  
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Viktoria Söderling (S) yrkar bifall till Jenny Lundströms (MP) 
återremissyrkande.  
 
Avslag 
Jenny Lundström (MP) och Viktoria Söderling (S) yrkar avslag till Sara 
Sjödals (C) yrkande.  
 
Yttrande   
Per-Olof Flood (TList) yttrar sig.  
 
Beslutsgång  
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Jenny Lundströms  
(MP) återremissyrkande yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla yrkandet.  
 
Emma Lokander (M) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning  
Följande omröstningsproposition godkänns:  

- Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) återremissyrkande 
röstar ja  

- Den som vill avslå yrkandet röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att bifalla yrkandet 
och återremittera ärendet genom minoritetsåterremiss  
(Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat:  
Ja – 20 röster  
Nej – 29 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 44/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 12/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Finanspolicy för Tierps kommun – Med revideringar 
• Finanspolicy För Tierps kommun 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 

  



Kommunfullmäktige 27 februari 2024 – Redogörelse för individuella röster 
under omröstning  
 
§ 11 – Finanspolicy 
 

- Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) återremissyrkande röstar ja  
- Den som vill avslå yrkandet röstar nej 

 
Resultat 
Ja 20 
Nej 29 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
1 Viktoria Söderling (S) Ja 
2 Jonas Nyberg (S) Ja 
3 Marie-Louise Rindå (S) Ja 
4 Benny Larsson (S) Ja 
5 Linda Friberg (S) Ja 
7 Matilda Svahn (S) Ja 
8 Oskar Nilsson (S) Ja 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Ja 
11 Christina Svensson (S) Ja 
12 Lars-Olof Färnström (S) Ja 
14 Börje Wennberg (S) Ja 
15 Margareta Magnusson (S) Ja 
16 Gunnar Jansson (S) Ja 
42 Agnetha Andersson (V) Ja 
43 Lisbeth Piatos (V) Ja 
48 Jenny Lundström (MP) Ja 
202 Andrea Nyberg (S) Ja 
203 Ulf Andersson (S) Ja 
204 Katarina Larsson (S) Ja 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Ja 
17 Joakim Larsson (SD) Nej 
18 Klas Jakobsson (SD) Nej 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Nej 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Nej 
21 Simon Brännström (SD) Nej 
22 Patrik Johansson (SD) Nej 
24 Bengt Asplund (SD) Nej 
25 Jan Jansson (SD) Nej 
26 Sara Sjödal (C) Nej 
27 Yaqub Ahmed (C) Nej 
28 Lotta Carlberg (C) Nej 
29 Erik Kolm (C) Nej 
30 Björn Hellstedt (C) Nej 
31 Anna Ahlin (C) Nej 
32 Filip Håkansson (C) Nej 
33 Lars Lindgren (C) Nej 



34 Emma Lokander (M) Nej 
35 Daniel Blomstedt (M) Nej 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Nej 
37 Jessica Tindre Falk (M) Nej 
38 Kenneth Karlsson (M) Nej 
39 Peter Hansson (M) Nej 
40 Carola Fredén (M) Nej 
44 Elin Åkerlund (KD) Nej 
45 Peter Zoné (KD) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
49 Sara Nordfors (L) Nej 
209 Veronica Mattsson (SD) Nej 
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§ 12 
Dnr KS/2024:70, KS/2023:119, KS/2021:475  

Rapportering av avtalssamverkan 2023 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna rapporteringen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Avtalssamverkan innebär att en kommun får träffa avtal om att någon av 
dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av annan kommun eller region. 
Bestämmelser om kommunal avtalssamverkan finns i kommunallagen, 9 
kap. 37-38 §§. Bestämmelserna ger även möjlighet till så kallad extern 
delegation i en viss grupp av ärenden.  
 
Uppsiktsplikten över kommunens avtalssamverkan ligger hos 
kommunstyrelsen. Av 9 kap. 38 § KL framgår att kommunstyrelsen årligen 
ska rapportera till kommunfullmäktige om kommunens avtalssamverkan 
enligt 9 kap. 37 § KL eller enligt annan lag eller författning. Kravet omfattar 
samtliga samverkansavtal och rapporteringsskyldigheten innebär att 
kommunstyrelsen ska sammanställa befintliga och nya samverkansavtal 
under året och rapportera dessa till kommunfullmäktige. Syftet med 
rapporteringen är att kommunfullmäktige ska vara informerade och kunna ta 
fullt ansvar för verksamheterna även om den utförs av en annan kommun 
eller region. 
 
Under 2023 ingick Tierps kommun i följande avtalssamverkan:  
 

1. Avtalssamverkan gällande förhandsbedömning och utredning enligt 
11 kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) samt uppföljning av beviljade 
biståndsinsatser med Uppsala kommun. Avtalet möjliggör att Tierps 
kommun kan handlägga personärenden rörande barn och ungdomar 
upp till 21 år som av någon anledning inte bör handläggas av 
Uppsala kommun och tvärtom. Personärenden som gäller barn och 
ungdomar upp till 21 år, som har sin grund i orosanmälan och där 
vårdnadshavarna är anställda inom socialförvaltningen i Uppsala 
kommun eller inom IFO i Tierps kommun alternativt är 
förtroendevalda i respektive nämnder, kan vara känsliga att hanteras 
av hemkommunen. En överenskommelse kan därför göras mellan 
parterna om att personal från en av parterna genomför 
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förhandsbedömning, utredning, beslut och uppföljning av eventuella 
beviljade biståndsinsatser enligt gällande lagstiftning. 
 

2. Avtalssamverkan gällande juridik och upphandling med Heby 
kommun. Avtalet möjliggör samverkan mellan kommunernas 
jurister och upphandlare i ärenden som kräver mer än en 
handläggare, vid arbetsanhopningar och i övrigt där handläggarna 
bedömer det som lämpligt. Syftet med samverkan är att långsiktigt 
säkerställa kontinuitet, kompetensförsörjning, rättssäkerhet och god 
kvalitet inom juridiskt stöd och upphandling. Båda parter uttalar att 
samverkan i denna form är ett bra sätt för att minska sårbarheten 
samt för att utveckla och stärka juridik och upphandling till gagn för 
kommunernas medlemmar. Tierps kommun åtar sig att ha en 
juristresurs avsatt till Vård och omsorgsförvaltningen i Heby 
motsvarande 20 % av en helårsanställning. 

 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet gällande rapportering av avtalssamverkan.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 45/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 13/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Samverkansavtal omförhandsbedömning och utredning enligt 11 

kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) samt uppföljning av beviljade 
biståndsinsatser, dnr SCN-2022-00788 

• Avtalssamverkan Juridik och Upphandling 
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§ 13 
Dnr KS/2023:909  

Ändring av tidsplan för inlämning av fördjupad förstudie 
gällande framtida skolsituation i Tierps Köping 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna förändrad tidsplan för inlämning av fördjupad förstudie 
gällande framtida skolsituation i Tierps Köping till nästkommande 
fullmäktige den 23 april 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I juni 2023 togs beslut i kommunfullmäktige om en fördjupad förstudie 
gällande framtida skolsituationen i Tierps Köping, KS/2022:1043. I beslutet 
som togs i juni 2023 står det att den fördjupade förstudien skall redovisas 
för ställningstagande inför investeringsbeslut av fullmäktige senast i mars 
2024. I sammanträdesplanen för 2024 så sker inget möte i mars månad. För 
att kunna leverera den fördjupade förstudien som även har fått fler tillägg 
efter KF dec 2023, KS/2023:909, ser vi ett behov av att ställningstagande 
inför investeringsbeslut sker i fullmäktige den 23 april 2024. Detta innebär 
då att fördjupade förstudien redovisas enligt nedanstående tidsplan: 
 
Inlämning till utskott  29/2 
 
Utskottet barn, utbildning och kultur 13/3 
Utskottet Samhällsbyggnad 19/3 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 19/3 
Kommunstyrelsen  10/4 
Kommunfullmäktige  23/4 
 
Beslutsmotivering 
För att kunna leverera ett så komplett underlag som möjligt och utifrån att-
satser från beslut i kommunfullmäktige samt avsaknad av 
kommunfullmäktige i mars så föreslås därför behandling av inlämnat 
underlag ske vid fullmäktige 23 april 2024. 
 
Barnrättskonsekvenser 
I förstudien tas hänsyn till konsekvenser för barn och unga. Den justerade 
tidsplanen bedöms ej påverka tidsplanen för etablering av ny skola.  
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
En förändring enligt ovanstående tidsplan ger inga ekonomiska 
konsekvenser för den fördjupade förstudien. 
 
Yttrande  
Viktoria Söderling (S) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 46/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 14/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Utbildningschef 
• Fastighetschef TKAB 
• Fastighetsstrateg 
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§ 14 
Dnr KS/2024:27  

Återrapportering av kommunfullmäktiges beslut om uppdrag till 
kommunstyrelsen 2023 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna rapporteringen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen (2017:725) 6 kap. 4 - 5 §§ ska nämnderna redovisa  
till fullmäktige hur de har fullgjort sådana uppdrag som fullmäktige har  
lämnat till dem med stöd av 5 kap. 2 och 4 §§. 
 
Verkställande av kommunfullmäktiges beslut återrapporteras till fullmäktige 
två gånger om året. I rapporteringen redovisas samtliga uppdrag som är 
pågående, ej ännu verkställda samt sedan senaste rapporteringen, slutförda.  
 

Följande uppdrag till kommunstyrelsen är pågående eller ej ännu 
verkställda: 
Beslutsdatum Uppdrag Återrapportering  

2019-12-12 
§ 150 
 
2020-11-03 
§ 98 
 
2021-11-10 
§ 138 
 
2022-05-24 
§ 133 (KS) 

KS 2019:908 
Grundskolans organisation. Se 
över grundskolans organisation 
och lokalutnyttjande i syfte att 
organisationen följer lagen och 
att våra lokaler nyttjas på ett 
optimalt sätt, att inga större 
förändringar i grundskolans 
organisation görs förrän 
utredningen överlämnats till och 
hanterats i kommunstyrelse och 
fullmäktige.  

Ärendet har varit 
pausat under den 
tillfälliga fullmäktige-
beredningens arbete 
med översyn av 
skollokaler i centrala 
Tierp. 

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Genomföra en årlig 
demokratidag för unga 

Arbetet pausades när 
utredningen om 
demokratitrappa 
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pausades. Tanken var 
att demokratidagen 
skulle utgöra en del av 
demokratitrappan. 
Demokratiberedningen 
följer uppdraget och 
har en planering för 
genomförande av en 
fristående dag. 

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Utreda möjligheten att införa en 
demokratitrappa för elever i 
grundskolan 

Demokratiberedningen 
följer uppdraget. 
Utredningen är 
påbörjad men pausad 
beroende på personella 
resurser. 
Förhoppningen är att 
utredningen kan 
återupptas under 
hösten 2024 

2022-06-08  
§ 61 

KS 2022:417 
Nybyggnation av förskola i 
Örbyhus - uppdra till KS att 
uppdra till Kdir att utifrån 
Riktlinje för investeringar 
informera kommunstyrelsen om 
kostnaderna beräknas överstiga 
beslutad totalutgift med mer än 
1% (dock minst 2 prisbasbelopp) 
eller 1% i avvikelse på årshyran. 
Informationen ska utgöra 
underlag för kommunstyrelsen 
inför beslut om ökad 
resurstilldelning/ nytt 
ställningstagande för projektet. 

Pågående.  
Uppdraget har lämnats 
vidare till skolchef och 
VD för TKAB.  
Kostnader har 
beräknats öka, nytt 
ärende har beretts i 
KSAU 30 jan 2024 för 
beslut i KS 13 februari 
2024. 

2022-09-20 
§ 78 

KS 2022:301 
Utreda möjligheten till en högre 
ersättning för hemsändning i 
syfte att lika ersättning ska utgå 
från samtliga kommuner i länet. 

I avvaktan på region 
Uppsalas beslut om 
inriktning för 
hemsändningsbidrag 
är arbetet pausat. 
Status - oförändrat.  
 

2022-09-20  
§ 86 

KS 2021:391 
Återremitterat ärende – 

Rapport avseende 
ekonomiska 
konsekvenser är 
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med motiveringen att ärendet 
behöver ytterligare beredning då 
tidplan kopplad till de 
ekonomiska konsekvenserna för 
Tierps kommun behöver 
specificeras i det fall att 
alternativet med 
fastighetsöverflytt/genomförande 
av tidigare beslut avses 
genomföras.   

färdigställd, nu återstår 
verksamheternas 
analys avseende 
tidsplan och 
finansiering. Ärendet 
kommer för beslut i 
kommunfullmäktige 
23 april 2024. 

2023-06-07 
§ 97 

KS 2022:1043 
Att uppdra till kommunstyrelsen 
att genomföra en fördjupad 
förstudie gällande investeringar 
kopplade till Centralskolan 
enligt inriktningsbeslutet ovan 
det vill det vill säga 
beredningens alternativ A.  

Verksamheten har 
begärt ändring av 
tidsplan för inlämning 
av fördjupad förstudie 
till nästkommande 
fullmäktige 23 april 
2024.   

2023-06-07  
§ 98 

KS2022:1043 
Att uppdra till kommunstyrelsen 
att genomföra en fördjupad 
förstudie gällande den framtida 
kostproduktionen i Tierps 
köping. 

Förstudien ska 
redovisas för 
ställningstagande av 
kommunfullmäktige 
senast i november 
2024. 

 

Följande uppdrag till kommunstyrelsen är sedan senaste 
återrapporteringen den 19 september 2023, slutförda: 
 
Beslutsdatum Uppdrag Återrapportering  

2023-09-19  
§ 118 

KS 2022:599 
Återremitterat ärende – Uppdrag 
att återkomma med förslag på 
Reglemente Uppdrags-
beskrivning kommunalråd, 
oppositionsråd och gruppledare 
utifrån yrkandena i 
kommunstyrelsen  

Beslut KF - 
Återremissen anses 
besvarad.   

2021-04-07 
§ 39 

KS 2020:991 
Återkomma till 
kommunfullmäktige med förslag 
till ändrade ägardirektiv 
avseende avkastningskravet. 

Nya ägardirektiv 
antagna av KF 2023-
11-07. 
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 47/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Sekretariatet 

 
  

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Utreda möjligheten att införa e-
förslag för alla medborgare i 
Tierps kommun 

Beslutades av KF i 
september 2023. 

2023-11-07 
§ 153 

KS 2023:776 
Att uppdra till kommunstyrelsen 
att säkerställa att 
gatubelysningsplanen för Tierps 
kommun årligen följs upp i 
utskottet samhällsbyggnad med 
information om planerade 
åtgärder inför året. 

Planen följs årligen 
upp i utskottet för 
samhällsbyggnad. 
Information om vad 
som genomförts 
innevarande år och 
vilka åtgärder som 
planeras kommande år 
redovisas för utskottet 
samhällsbyggnad 
december 2024. 
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§ 15 
Dnr KS/2024:21  

Redovisning av ej besvarade motioner 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna redovisningen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två  
gånger varje år redovisa de motioner som inte har beretts färdigt.  
Redovisningen ska göras på kommunfullmäktiges sammanträden i februari  
och september.  
 
Följande motioner är obesvarade 13 februari 2024: 

 batterade årskort med UL för 70-plussare, Alexander Karlsson (V) 
2023-02-28 

 Skola i Hållnäs vårt ansvar även vid avknoppning, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-02-28 

 Transparent fullmäktige – låt klippen ligga kvar!, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-02-28 

 Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 2023-04-25 

 Sätt krav på regionen om ett fungerande Upptåg!, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-09-19 

 Fler geriatriker till Tierp, Klas Jakobsson - (SD) 2023-11-07 
 Förbered för ny förskola i Karlholm, Jenny Lundström (MP) 2023-

12-12 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 48/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande  

 
Beslutet skickas till 

• Sekretariatet 
 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-02-27 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

35 
 

 
 
 
§ 16 
Dnr KS/2024:203  

Ombudgetering driftbudget 2024 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att flytta budget för verksamheterna Bemanningsenheten, (Vht 0612), 3 950 
tkr och Boendestödet, (ansvar 7820), 1 844 tkr enligt förslag i 
sammanfattningen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Budget för bemanningsenheten (verksamhet 0612) föreslås flyttas från 
Gemensam service till Kommundirektör under HR-Enheten med ett belopp 
om 3 950 tkr. Verksamhetsförändringen har samverkats med berörda 
fackliga arbetstagarorganisationer och parterna är överens.  
  
Budget för Stöd för boende (ansvar 7820) flyttas från 
Funktionshindradeomsorgen till Individ- och familjeomsorgen med ett 
belopp om 1 844 tkr, (ansvar 8813). Verksamhetsförändringen har 
samverkats med berörda fackliga arbetstagarorganisationer och parterna är 
överens.  
 
Beslutsmotivering 
För att få rättvis budget utifrån ansvarstagandet.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 56/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Gemensam Service 
• Chef Vård och Omsorg 
• Chef HR-enheten 
• Chef Individ- och Familjeomsorg 
• Ekonomienheten 
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§ 17 
Dnr KS/2024:18  

Valärenden 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna Fredrik Reichenwallners (C) begäran om entledigande från sitt 
uppdrag som ersättare i valnämnden, samt  
 
att till ny ersättare i valnämnden för perioden 5 mars 2024 till och med 31 
december 2026 välja Maria Sundh (C),  
 
att godkänna Thomas Gahnstedts (KD) begäran om entledigande från sina 
uppdrag som suppleant i styrelserna för Tierps kommunfastigheter AB och 
AB Tierpsbyggen,  
 
att till ny suppleant i styrelserna för Tierps kommunfastigheter AB och AB 
Tierpsbyggen för perioden 5 mars 2024 till och med bolagsstämman för 
2026 års förvaltning välja Andreas Karlberg (KD),  
 
att godkänna Lars-Göran Birkehorn Karlsens (M) begäran om entledigande 
från sitt uppdrag som begravningsombud, samt 
 
att till nytt begravningsombud för perioden 5 mars 2024 till och med 31 
december 2026 välja Tomas Lindberg (KD).  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inkomna avsägelser 
• Gruppledarnas nominering  

 
Beslutet skickas till 

• Berörda förtroendevalda 
• Administratör Ledningsstöd  
• Systemförvaltare Lex  
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§ 18 
Dnr KS/2024:23, KS/2023:385, KS/2023:1, KS/2023:1050, KS/2023:1051, KS/2023:856, 
KS/2023:1053, KS/2024:96, KS/2024:208, KS/2024:215  

Inkomna beslut och skrivelser 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att informationen är mottagen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare 
bifogas inkomna beslut och skrivelser som bedöms vara av intresse för 
politiken.  
 
Inkomna inbjudningar till utbildningar, kurser och konferensen läggs 
löpnade på Insidan i gruppen Utbildningar, kurser och konferenser. Samtliga 
ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige har tillgång till gruppen samt 
eget ansvar att bevaka de inbjudningar som publiceras.  
 
Protokoll från kommunfullmäktiges beredningar finns att läsa på 
kommunens hemsida. 
 
Yttrande 
Klas Jakobsson (SD) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-02-27 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

38 
 

 
 
 
§ 19 
Dnr KS/2024:25, KS/2023:1023, KS/2024:222, KS/2024:230, KS/2024:231 

Svar på interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att interpellationsdebatterna anses avslutade.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Följande interpellationer har debatterats och besvarats:  

- Knarkhandel på Möbeln, Joakim Larsson (SD), dnr. KS/2023:1023 
- Naturskolan, Jenny Lundström (MP), dnr. KS/2024:222 
- Budgetprocessen, Viktoria Söderling (S), dnr. KS/2024:230 
- Förskolan Gullvivan, Matilda Svahn (S), dnr KS/2024:231 

 
Följande ledamöter och ersättare deltar i debatterna:  
Jenny Lundström (MP), Lotta Carlberg (C), Jonas Nyberg (S), Sara 
Nordfors (L), Joakim Larsson (SD), Sara Sjödal (C), Per-Olof Flood 
(TList), Viktoria Söderling (S), Emma Lokander (M), Börje Wennberg (S), 
Matilda Svahn (S), Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elin Åkerlund (KD).  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Svar på interpellationer 
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§ 20 

Bordläggning av ärenden 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att bordlägga svaret på Viktoria Söderlings (S) interpellation gällande 
Majblomman och ärende 22-29, samt  
 
att avsluta sammanträdet.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Följande ärenden bordläggs:  
21 - Svaret på Viktoria Söderlings (S) interpellation gällande Majblomman 
 
22 - Svar på frågor 
 
23 - Svar på motion - Rabatterade årskort med UL för 70-plussare, 
Alexander Karlsson (V) 
 
24 - Svar på motion - Skola i Hållnäs vårt ansvar även vid avknoppning, 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
25 - Svar på motion - Transparent fullmäktige - låt klippen ligga kvar!, Mio 
Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
26 - Svar på motion - Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson 
(TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
27 - Svar på motion - Sätt krav på regionen om ett fungerande Upptåg!, Mio 
Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
28 - Svar på motion - Fler geriatriker till Tierp, Klas Jakobsson (SD) 
 
29 - Svar på motion - Förbered för ny förskola i Karlholm, Jenny Lundström 
(MP) 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Kommunfullmäktiges presidium föreslår att sammanträdet avslutas efter 
ärende 25. 
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Joakim Larsson (SD) föreslår att sammanträdet avslutas efter svaret på 
interpellationen gällande förskolan Gullvivan.  
 
Bifall 
Jenny Lundström (MP) och Sara Sjödal (C) yrkar bifall till Joakim Larssons 
(SD) förslag.  
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges presidium jämkar sig med Joakim Larssons (SD) 
förslag och ordförande finner därför att kommunfullmäktige beslutar att 
sammanträdet avslutas efter svaret på interpellationen gällande förskolan 
Gullvivan. 
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